
     Protokół Nr XI  

 

z obrad XI sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 26 września 2011 r. 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14,00 w Urzędzie Gminy Pabianice .  

 

Na ustawowy stan Rady Gminy 15 radnych, Rada obradowała w 14 osobowym składzie,  

radny R. Figiel złożył mandat radnego 30 czerwca 2011 r.  

Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

W sesji uczestniczyli: W- ce- Wójt Gminy R. Figiel, Skarbnik Gminy M. Nowicka, radca 

prawny Urzędu Gminy A. Jankowski, radny Powiatu Pabianickiego R. Kraska  

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi gminy Pabianice obecni zgodnie z załączoną listą 

obecności stanowiącą zał. nr 2 do protokołu.  

 

Ad. pkt. 1  

 

Przewodniczący Rady A. Jaksa otworzył obrady XI sesji Rady Gminy, powitał wszystkich 

przybyłych i stwierdził quorum co stanowi prawomocność Rady do podejmowania uchwał.  

 

Ad. pkt. 2  

 

Do protokołu z IX sesji radni nie wnieśli uwag, protokół został przyjęty w głosowaniu 

jednomyślnie.  

 

Ad. pkt. 3 

 

Przewodniczący Rady A. Jaksa złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej i wyboru jej Przewodniczącego. 

Poinformował, że zasięgnął w tej sprawie opinii radcy prawnego i uzyskał odpowiedź, że 

Komisja Rewizyjna może w obecnym składzie funkcjonować do czasu przeprowadzenia w 

listopadzie br wyborów uzupełniających do Rady Gminy. Wówczas dopiero zostałby 

uzupełniony skład Komisji Rewizyjnej . 

 

Do porządku obrad W-ce wójt .R. Figiel wnioskował o wprowadzenie projektu uchwały w 

sprawie zmiany Uchwały Nr IV/19/2011 Rady Gminy Pabianice z dnia 27 stycznia 2011 r. w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pabianice na lata 2011-2014.  

Wprowadzenie tej uchwały wiąże się z przyjęciem na dzisiejszej sesji wszystkich uchwał dot. 

zmian w budżecie. Obligatoryjne jest wprowadzenie korekty w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Pabianice przyjętej na lata 2011 -2014.  

 

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.  

Wniosek w sprawie zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany składu 

osobowego Komisji Rewizyjnej i wyboru jej Przewodniczącego został przyjęty w głosowaniu  

jednomyślnie.  

 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr IV/19/2011 Rady Gminy Pabianice z dnia 27 stycznia 2011 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pabianice na lata 2011-2014 został przyjęty w 

głosowaniu jednomyślnie.  
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Porządek obrad z powyższymi zmianami Rada przyjęła w głosowaniu 14 głosami za, bez 

głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad XI sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami 

7. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli za I półrocze 2011 r.  

8. Przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2011 r.  

9. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  

 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a/ określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na 

raty spłat należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie 

Pabianice i jej jednostkom podległym, określenia warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej oraz wskazania organów lub osób do tego uprawnionych – Uchwała Nr XI/A/2011  

b/ zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej podmiotom wykonującym 

zadania z zakresu Prawa wodnego, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli 

wykonywania zadania objętego dotacją- Uchwała Nr XI/B/2011  

c/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. – Uchwała Nr XI/C/2011 

d/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. – Uchwała Nr XI/D/2011 

e/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. – Uchwała Nr XI/E/2011 

f/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. – Uchwała Nr XI/F/2011 

g/ wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Pabianicach na lata 2012 -2016 – Uchwała Nr 

XI/G/2011 

h/ wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Łodzi na lata 2012 -2016 – XI/H/ 2011  

i/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. – Uchwała Nr X/I/2011 

j/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. – Uchwała Nr X/J/2011 

k/zmiany Uchwały Nr IV/19/2011 Rady Gminy Pabianice z dnia 27 stycznia 2011 r. w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pabianice na lata 2011-2014  

 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

12.Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne.  

13. Odczytanie i przyjęcie protokołu Komisji Uchwał i Wniosków. 

14. Zamknięcie obrad sesji.  

 

Ad. pkt. 4 

 

Do Komisji Uchwał powołano radną A. Marciniak i radnego M. Gryskę. 

Skład Komisji został zatwierdzony w głosowaniu jednomyślnie.  

 

Ad. pkt. 5  

 

W –ce wójt Gminy przedstawił informację o pracy Urzędu Gminy od ostatniej sesji .  

Informacja przedstawia się następująco: 

„INFORMACJA WÓJTA GMINY PABIANICE 

o pracy między sesjami Rady Gminy 
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we wrześniu 2011 roku 

 
GOSPODARKA KOMUNALNA 

 

1. Wykonano drogę dojazdową do pól w Hucie Janowskiej o długości 0,5 km. 

2. Zakończono remont ogrzewania w Szkole Podstawowej w Pawlikowicach . 

3. Wykonawca drogi ekspresowej S-14utwardził ul. Cynkową w Piątkowisku, która 

wcześniej została uszkodzona przez samochody ciężarowe dowożące materiały na 

budowę S-14. 

4. Wydano 10 warunków technicznych na przyłączenie się do sieci wodociągowej i 

jedne warunki na przyłączenie się do kanalizacji sanitarnej. 

5. Wykonano projekty techniczne budowy sieci wodociągowej w ul. Cynkowej ( 

Piątkowisko ) oraz na dz. nr 252 ( Wola Żytowska ) W chwili obecnej wszczęte jest 

postępowanie w celu uzyskania pozwolenia na budowę. 

6. Zmieniono oprogramowanie sterowników w SUW Żytowice w celu automatycznego 

uruchamiania i stabilnej pracy zestawu hydroforowego w przypadku zaniku napięcia. 

7. Zwiększono częstotliwość płukania sieci - zwłaszcza w odległych miejscach od SUW 

Żytowice. 

8. Wymieniono 6 szt. hydrantów p.poż. ( Rydzyny, Władysławów, Piątkowisko ) 

9. Starostwo Powiatowe wszczęło postępowanie administracyjne w sprawie wydania 

decyzji dotyczącej świadczeń na rzecz Spółki Wodnej w Rydzynach na gruntach nie 

członków Spółki Wodnej za wykonanie konserwacji rowu melioracyjnego R-3 

10. Trwają prace budowlane budowy sieci kanalizacji sanitarnej na terenie Jadwinina i 

Bychlewa.  

11. Eksploatowane są trzy Stacje Uzdatniania Wody (Żytowice, Górka Pabianicka i 

Rydzyny ) które wraz z zakupem wody ze ZWiK Pabianice zaspokajają w zakresie 

jakość i ilość wody potrzeby Gminy w całości . Ewentualne przerwy w dostawie wody 

spowodowane mogą być przez  brak zasilania w energię elektryczną znacznej części 

terenu Gminy. 

12. Wszystkie awarie sieci usuwane są na bieżąco. 

 

OŚWIATA 

 

1. W związku z realizacją rządowego programu pomocy uczniom w 2011 roku 

„Wyprawka szkolna” w zakresie dofinansowania zakupu podręczników dla uczniów 

rozpoczynających naukę w klasach I – III szkoły podstawowej oraz w  klasie III 

gimnazjum w roku szkolnym 2011/2012, wytypowano 36 uczniów z rodzin, w których 

dochód na osobę, zgodnie z ustawą o pomocy społecznej, nie przekracza kryterium 

dochodowego. Program „Wyprawka szkolna” finansuje Ministerstwo Edukacji 

Narodowej. 

 

2. W ramach  udzielanej pomocy uczniom niepełnosprawnym tj. niepełnosprawnym 

ruchowo i wymagającym kształcenia specjalnego  – podpisano na rok 

szkolny2011/2012  umowy z rodzicami na zwrot kosztów dowozu dziecka do szkoły 

własnym samochodem oraz wydano decyzje na zwrot kosztów zakupu biletów 

miesięcznych dla dzieci samodzielnie dojeżdżających do szkoły. Ponadto autobusem 

szkolnym „gimbusem” dowożeni są uczniowie do Szkoły Specjalnej w Pabianicach / 

na podstawie orzeczeń wystawionych przez Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną  

w Pabianicach/. 

 



 4 

3. W związku z realizacją ustawy o systemie informacji oświatowej dot. gromadzenia i 

tworzenia bazy danych oświatowych – przekazano do Kuratorium w Łodzi dane 

jednostkowe i raporty zbiorcze gminnych placówek oświatowych; według stanu na 

dzień 10 września – do oddziałów szkolnych i przedszkolnych szkół gminnych 

uczęszcza 964 dzieci i młodzieży. 

 

4. Wójt zawarł umowy z nauczycielami i opiekunami sprawującymi opiekę w czasie 

oczekiwania dzieci na przystankach na autobus do szkoły i w czasie powrotu dzieci ze 

szkoły oraz w trakcie ich dowozu i odwozu. 

 

5. Wójt wydał zarządzenie w sprawie wyznaczenia na okres roku szkolnego 2011/2012 

nauczycieli  zastępujących dyrektorów szkół w przypadku ich nieobecności”.  

 

Do przedłożonej informacji Rada uwag nie wniosła. 

 

Ad. pkt. 6  

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej poinformował o pracy 

Komisji między sesjami. 

Komisja odbyła 1 posiedzenie, na którym dokonała: 

1/Analizy sprawozdania z wykonania budżetu gminy Pabianice za I półrocze 2011 r.  

2/Analizy działań podejmowanych przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w roku 2010 r 

W sprawach różnych Komisja zapoznała się z projektami uchwał przygotowanymi na 

najbliższą sesję Rady Gminy. Komisja uwag do przedłożonych materiałów nie wniosła i 

zaopiniowała je pozytywnie.  

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński poinformował, że 

Komisja, której przewodniczy odbyła między sesjami 1 posiedzenie, na którym podjęła 

tematy: 

1/Analiza działań Gminy Pabianice w zakresie promocji gminy. 

2/Analiza działań Gminy Pabianice w zakresie współpracy z organizacjami pozarządowymi.  

3/Regulamin udzielania dotacji dla Spółki Wodnej. 

W sprawach różnych omówiła materiały najbliższą na sesję Rady Gminy..  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska również poinformował o pracy 

Komisji, której przewodniczy. Komisja Gospodarczo-Finansowa odbyła 1 posiedzenie 

między sesjami. Dokonała analizy sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze.  

Komisja przeanalizowała pisma złożone przez dyrektorów szkół dot. zwiększenia budżetu na 

oświatę w II półroczu 2011 , w związku z czym wypracowała wniosek do Wójta Gminy.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że Komisja 

między sesjami odbyła jedno posiedzenie, na którym dokonała analizy sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy za I półrocze . Do sprawozdania Komisja uwag nie wniosła.  

 

Do przedłożonych przez Przewodniczących informacji Rada nie wniosła uwag. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Zastępcy Przewodniczącego Komisji o przystąpienie do 

realizacji następnego punktu porządku obrad dot. sprawozdania Komisji Rewizyjnej z 

przeprowadzonych kontroli za I półrocze 2011.  
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Ad. pkt. 8 

 

Przedstawione przez Zastępcę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej H. Szafrańskiego 

sprawozdanie z przeprowadzonych kontroli za I półrocze 2011 stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

Rada nie wniosła uwag, ani też zapytań do sprawozdania, przyjęła je do akceptującej 

wiadomości.  

 

Ad. pkt. 8  

 

Skarbnik Gminy M. Nowicka przedstawiła Radzie Gminy sprawozdanie z wykonania budżetu 

gminy za I półrocze 2011 r.  

Sprawozdanie stanowi pisemny zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska informując Radę 

Gminy, że Komisja po analizie sprawozdania nie wniosła uwag, zadawalający jest fakt, że 

wpływy w I półroczu kształtują się na poziomie 50 % . Jeżeli chodzi o wydatki to zasadnicza 

większość będzie realizowana w II półroczu br.  

Komisja zwróciła uwagę na duże wydatki w oświacie i zwiększone potrzeby na II półrocze.  

 

Przewodniczący Rady A. Jaksa zabierając głos w sprawie związanej z wydatkami w oświacie 

poinformował Radę, że Komisje Samorządowo-Społeczna i Organizacyjna oraz Komisja 

Gospodarczo-Finansowa wypracowały zbieżne wnioski dot. wydatków na oświatę w II 

półroczu. 

Komisja Gospodarczo - Finansowa wystąpiła z wnioskiem do dyrektorów za pośrednictwem 

Wójta o szerszą informację w zakresie wydatków w oświacie. 

Ponadto Przewodniczący wyraził, iż uważa, że wykonanie budżetu za I półrocze jest dobre, 

dochody i wydatki wydają się być pod kontrolą.  

 

Ad. pkt. 9 

 

Radny A. Skawiński złożył interpelacje w sprawach: 

1/ uzyskania pisemnej informacji na temat budowy ośrodka zdrowia w Pawlikowicach, 

2/ w sprawie uruchomienia linii „busa” przez miejscowości Rydzyny, Pawlikowice, Terenin, 

Władysławów. 

 

Radna D. Szczesik złożyła interpelację w imieniu mieszkańców Wysieradza 

 

- o prawne uregulowanie drogi prowadzącej do miejscowości Wysieradz. Część tej drogi 

należy do Lasów Państwowych, a część do Gminy Pabianice.  

- o postawienie znaku wskazującego drogę prowadzącą do wsi Wysieradz. 

 

Radny H. Szafrański wnioskował o to aby zabezpieczyć w budżecie gminy o stopień inflacji 

środki finansowe na podwyżkę płac dla pracowników administracji w szkołach i w Urzędzie 

Gminy. 

Więcej spraw nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady zarządził kilkuminutową przerwę w obradach sesji  

 

Ad. pkt. 10 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady A. Jaksa wznowił obrady sesji i przystąpił do realizacji 

pkt. 10 porządku obrad. 
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Zwrócił się do Komisji Uchwał i Wniosków o przedłożenie pierwszego będącego w porządku 

obrad projektu uchwały.  

 

Członek Komisji Uchwał i Wniosków radny M. Gryska przedstawił projekt uchwały w 

sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty spłat należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 

przypadających Gminie Pabianice i jej jednostkom podległym, określenia warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej oraz wskazania organów lub osób do tego uprawnionych  

Uchwała Nr XI/79/2011 w powyższej sprawie została podjęta głosowaniu 14 głosami za, bez 

głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. nr 5 do niniejszego 

protokołu.  

 

Do przedstawionego projektu uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu 

dotacji celowej podmiotom wykonującym zadania z zakresu Prawa wodnego, sposobu jej 

rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania zadania objętego dotacją Skarbnik Gminy 

wnioskowała o wniesienie poprawek: 

- dopisanie w § 12 zapisu „po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia”. Pełny zapis tego paragrafu 

brzmiałby „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Łódzkiego”, 

 

- w zał. nr 1 w części III wykreślić tabelę z zapisem „województwo nowe” 

 

- w§ 6 rozdz. 3 wykreślić zapis „po uzyskaniu pozytywnej Komisji Rady Gminy .”  

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński w imieniu Komisji 

Ochrony Środowiska i Rozwoju wnioskował o wniesienie poprawek: 

 

- do § 4 ust. 4 dodać zapis „w roku 2011 termin składania wniosków upływa 15 grudnia.  

 

- - w § 4,  ust. 6 dodać zapis „ „ w terminie 14 dni”. Pełny zapis ust. 6 brzmiałby wówczas; 

„ W przypadku stwierdzenia uchybień formalnych , bądź innych wad wniosku, Wójt gminy 

Pabianice wyznacza termin i wzywa wnioskodawcę w terminie 14 dni do ich usunięcia bądź 

uzupełnienia wniosku”. 

 

- Komisja Ochrony Środowiska wnioskuje aby § 6 w rozdz. 3 pozostawić w proponowanym 

w projekcie uchwały zapisie - nie zmieniając go”. 

 

Radca Prawny Urzędu Gminy A. Jankowski zaproponował, aby powyższy zapis w § 6 w 

rozdz. 3 sprecyzować i zapisać do której Komisji Rady Gminy Wójt winien zwracać się o 

uzyskanie pozytywnej opinii. 

Jednocześnie zaproponował by była to Komisja Ochrony Środowiska i Rozwoju.  

 

W związku z powyższą dyskusją Skarbnik Gminy M. Nowicka wycofała zgłoszony przez 

siebie wniosek, aby w§ 6 w rozdz. 3 wykreślić zapis „po uzyskaniu pozytywnej Komisji Rady 

Gminy .”  

Więcej autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania przy 

udzielaniu dotacji celowej podmiotom wykonującym zadania z zakresu Prawa wodnego, 

sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania zadania objętego dotacją nie 

wniesiono.  
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Przewodniczący Rady poddał do głosowania jednocześnie wszystkie techniczne 

autopoprawki zgłoszone przez Skarbnik Gminy:  

 

- poprzez dopisanie w § 12 zapisu „po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia”. Pełny zapis tego 

paragrafu brzmiałby „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego”, 

 

- w zał. nr 1 w części III wykreślić tabelę z zapisem „województwo nowe” 

 

a także wniosku o sprecyzowanie zapisu § 6 w rozdz. 3 o nazwę Komisji do której Wójt 

Gminy powinien zgłaszać się po uzyskanie pozytywnej opinii i wpisanie Komisji Ochrony 

Środowiska i Rozwoju.  

 

Wszystkie powyższe autopoprawki zostały przyjęte w głosowaniu jednomyślnym 

przeprowadzonym jednocześnie nad wszystkimi powyższymi autopoprawkami.  

 

Przewodniczący Rady poddał do głosowania wnioski zgłoszone przez Komisję Ochrony 

Środowiska i Rozwoju. 

 

1/ Do § 4, ust. 4 dodać zapis „w roku 2011 termin składania wniosków upływa 15 grudnia.  

Radca prawny zaproponował, aby zachować zasady techniki zgodności prawodawczej i 

zapisać zapis ten odrębnie jako ustęp danego paragrafu i nadać mu kolejność ust. 5 , pozostałe 

zaś kolejne numery ustępów w § 4 uzyskały by numerację wyższą o jeden numer. 

Rada zaaprobowała propozycję radcy prawnego  

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie.  

 

2/ W § 4, ust. 6 dodać zapis „w terminie 14 dni”. Pełny zapis ust. 6 brzmiałby wówczas; 

„ W przypadku stwierdzenia uchybień formalnych , bądź innych wad wniosku, Wójt gminy 

Pabianice wyznacza termin i wzywa wnioskodawcę w terminie 14 dni do ich usunięcia bądź 

uzupełnienia wniosku”. 

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jednogłośnie.  

 

Uchwała Nr XI/80/2011 w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji 

celowej podmiotom wykonującym zadania z zakresu Prawa wodnego, sposobu jej rozliczania 

oraz sposobu kontroli wykonywania zadania objętego dotacją wraz z przyjętymi została 

podjęta w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących 

się i stanowi zał. nr 6. 

 

Uchwała Nr XI/81/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 została 

podjęta w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących 

się i stanowi zał. nr 7. 

 

 

Uchwała Nr XI/82/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 została 

podjęta w  głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących 

się i stanowi zał. nr 8. 

 

Uchwała Nr XI/83/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 została 

podjęta w  głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących 

się i stanowi zał. nr 9. 
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Uchwała Nr XI/84/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 została 

podjęta w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących 

się i stanowi zał. nr 10.  

 

Po przedłożeniu przez Komisję Uchwał i Wniosków projektów uchwał w sprawach 

dotyczących przeprowadzenia głosowania nad wyborem ławników do sądów powszechnych 

to jest do Sądu Rejonowego w Pabianicach i Sądu Okręgowego w Łodzi, Przewodniczący 

Rady poprosił zespół, który został powołany uchwałą Rady Gminy na poprzedniej sesji w 

celu opiniowania kandydatów zgłoszonych na ławników do sądów powszechnych o 

przedstawienie kandydatur zgłoszonych i zaopiniowanych przez zespół na ławników do 

sądów powszechnych.  

Radna Z. Kasperska zabierając głos przedstawiła protokół z dnia 21 września 2011 z pracy 

zespołu opiniującego kandydatów zgłoszonych na ławników do sądów powszechnych. 

Przedłożony protokół stanowi zał. nr 11 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, ze zgodnie z wymogami ustawowymi wybory na 

ławników Rada musi przeprowadzić w głosowaniu tajnym w związku z czym wymagane jest 

powołanie Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia powyższych wyborów. 

 

Do Komisji Skrutacyjnej zgłoszono radnych: D. Sczesik, M. Muszczaka  i Ł Drewniaka. 

Skład Komisji został zatwierdzony przez Radę Gminy w głosowaniu jednomyślnym. 

Przewodniczący Rady poprosił Komisję o przystąpienie do prac związanych z 

przeprowadzeniem wyborów, a jednocześnie zaproponował, aby realizować porządek 

posiedzenia Rady Gminy przystępując do rozpatrywania kolejnych będących w porządku 

obrad projektów uchwał.  

 

Komisja Uchwał i Wniosków przystąpiła ponownie do przedkładania Radzie Gminy 

kolejnych projektów uchwał. 

Uchwała Nr XI/85/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 została 

podjęta w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących 

się i stanowi zał. nr 12.  

 

Uchwała Nr XI/86/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 została 

podjęta w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących 

się i stanowi zał. nr 13.  

 

Uchwała Nr XI/87/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/19/2011 Rady Gminy Pabianice z 

dnia 27 stycznia 2011 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Pabianice na lata 2011-2014 została podjęta w głosowaniu 14 głosami za bez głosów 

przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. nr 14 do niniejszego protokołu.  

 

Komisja Skrutacyjna po przeprowadzonym głosowaniu w celu przeprowadzenia wyborów na 

ławników do sądów powszechnych zapoznała Radę Gminy ze sporządzonymi na tę 

okoliczność protokołami Komisji Skrutacyjnej. 

Protokoł Komisji Skrutacyjnej sporządzony w celu przeprowadzenia głosowania w sprawie 

przeprowadzenia wyborów na ławników do Sądu Rejonowego w Pabianicach wraz z kartami  

głosowania tajnego stanowi zał. nr 15 do niniejszego protokołu  

 

Protokoł Komisji Skrutacyjnej sporządzony w celu przeprowadzenia głosowania w sprawie 

przeprowadzenia wyborów na ławników do Sądu Okręgowego w Łodzi wraz z kartami  
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głosowania tajnego stanowi zał. nr 16 do niniejszego protokołu. 

W dalszej kolejności Rada Gminy podjęła uchwały w sprawach wyborów na ławników do 

sadów powszechnych.  

Uchwała Nr XI/88/2011 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Pabianicach 

została podjęta w głosowaniu jednogłośnie i stanowi zał. nr 17 do protokołu.  

 

Uchwała Nr XI/89/2011 w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Łodzi na lata 

2012 -2016 została podjęta w głosowaniu jednogłośnie i stanowi zał. nr 18 do protokołu.  

 

 

Ad. pkt. 11.  

 

W- Ce wójt Gminy udzielił następujących odpowiedzi na zapytania wnioski i interpelacje: 

 

- w sprawie zgłoszonej przez radnego H. Szafrańskiego dot. zróżnicowania opłat pomiędzy 

gminą, a miastem za wywóz nieczystości, W-ce Wójt poinformował, że takie różnice w 

opłatach były zawsze, EKO Region motywuje to tym, iż na terenie gminy pokonuje duże 

odległości kilometrowe, jednak ze strony gminy były także zawsze dofinansowania do tego 

przedsięwzięcia. Od nowego roku ma obowiązywać nowa ustawa w związku z czym na razie 

nie będą podejmowane żadne zapytania do Eko Regionu w związku z powyższym, 

 

- na wniosek radnego K. Gąsiorka w sprawie sprawdzenia ciśnienia wody w sieci 

wodociągowej w Rydzynach, W-ce Wójt odpowiedział, że czynności te podejmowane są 

sukcesywnie po kolei we wszystkich miejscowościach i w razie potrzeby jest ono 

odpowiednio regulowane.  

 

- na wniosek radnego K. Gąsiorka w sprawie przywrócenia komunikacji w Rydzynach jest 

przygotowana na dzisiejszej sesji uchwała o zabezpieczeniu środków na 2 miesiące. 

Podpisane zostało z przewoźnikiem porozumienie, ponadto gmina wystąpiła do gminy 

Dobroń o dofinansowanie na obsługę tej linii w związku  z obsługą pewnej części gminy 

Dobroń,  

 

- na interpelację radnego zgłoszoną na dzisiejszej sesji przez radnego A. Skawińskiego w 

sprawie budowy ośrodka zdrowia w Pawlikowicach, W-ce Wójt udzielił odpowiedzi, że na 

obecną chwilę nie ma jeszcze zatwierdzonej w Ministerstwie decyzji o podziałach gruntów 

związanych z budową obwodnicy S-8. Dopóki nie jesteśmy właścicielami działki nie możemy 

przystępować do prac.  

 

W - ce Wójt udzielił też odpowiedzi na niektóre sprawy zgłoszone w wolnych wnioskach i 

sprawach różnych na poprzedniej sesji. 

 

-w sprawie dotyczącej czyszczenia rowów przy drogach powiatowych Urząd Gminy wystąpił 

z pismem o wykonywanie tych czynności do Zarządcy Dróg. 

 

- sprawie zgłoszonej przez radnego Ł. Drewniaka dot. wycięcia dzikich drzew na drodze 

prowadzącej od kościoła w Górce Pabianickiej w kierunku Szynkielewa, W –ce Wójt 

poinformował, że pracownicy robót publicznych wykonują prace przy drogach gminnych 

sukcesywnie, kolejno w poszczególnych miejscowościach.  
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Radny A. Skawiński nawiązując do sprawy rozpoczęcia budowy ośrodka zdrowia w 

Pawlikowicach poinformował, że rozmawiał z Generalną Dyrekcją Dróg w Łodzi i posiada 

inną informację niż przedstawia W-ce Wójt. Uzyskał informację, że podział tych gruntów jest 

już wykonany, a Powiatowy Ośrodek Kartograficzny może podjąć już pracę.  

 

Przewodniczący Rady zabierając głos wnioskował, aby sprawdzić te informacje i poszukać 

rozwiązania jak najbardziej korzystnego dla gminy.  

 

Ad. pkt. 12 

 

W wolnych wnioskach i sprawach różnych radny H. Szafrański wnioskował o dostosowanie 

nowego rozkładu jazdy autobusu MZK– 265  w niedziele w taki sposób, aby mieszkańcy 

mogli nim dojechać na msze św. do kościoła. Proponowany rozkład na miesiąc październik 

nie był konsultowany z sołtysami i nie jest dopasowany dla potrzeb mieszkańców.  

Przewodniczący Rady zabierając głos powiedział, aby w tej sprawie sołectwo zgłosiło 

sugestię do MZK.  

 

W –ce Przewodniczący Rady K. Gąsiorek poinformował Radę, że OSP w Rydzynach i 

Wojewódzki Urząd Pracy organizują kurs na prawo jazdy kat. E i C. Wymagania są takie, aby 

być mieszkańcem gminy Pabianice zarejestrowanym w Urzędzie Pracy jako bezrobotny, 

posiadać prawo jazdy kategorii B oraz wiek od 20 do 64 lat. Kurs w pełni finansowany jest 

przez Wojewódzki Urząd Pracy.  

 

Przewodniczący Rady A. Jaksa poinformował, że do Wójta Gminy wpłynęła skarga od 

Sztabu Wyborczego Iwony Piątek Kandydatki Sojuszu Lewicy Demokratycznej, iż dnia 20 

września podczas przeprowadzania kampanii wyborczej kandydatki na posłankę Iwony Piątek 

w miejscowości Rydzyny doszło do bardzo nieprzyjemnego wydarzenia z udziałem 

mieszkańców wsi Rydzyny jak również Pani sołtys Krystyny Helbik  

Przewodniczący odczytał w/w skargę, której kserokopia stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Skarga zawiera opis zajścia, a między innymi, że mieszkańcy nie pozwolili umieszczać 

plakatu na tablicy informacyjnej w sołectwie, chyba, że zostanie uiszczona zapłata za 

powyższe.  

Przewodniczący Rady zapoznał również Radę Gminy z opinią prawną radcy prawnego 

Urzędu Gminy w sprawie żądania przez sołtysa sołectwa Rydzyny zapłaty za umieszczenie 

ogłoszenia wyborczego na tablicy ogłoszeń.  

Opinia radcy prawnego w tej sprawie znajduje się także w załączeniu do niniejszego 

protokołu.  

Z opinii wynika, że tablice są własnością gminy, i mogą z nich korzystać wszystkie podmioty 

i osoby w sposób zgodny z ich przeznaczeniem, nie powodującym ich niszczenia  

 

Radna D. Szczesik zwróciła się z pytaniem, czy w związku z ogromnym zniszczeniem dróg 

powiatowych: Piątkowisko, Żytowice, Janowice wskutek budowy obwodnicy S-14 zostały 

zawarte z firmą budującą obwodnicę porozumienia dot. naprawy przez nich tych dróg. 

 

Głos zabrała sołtys wsi Rydzyny, K. Helbik i w odniesieniu do skargi jaka wpłynęła od 

Sztabu Wyborczego Iwony Piątek Kandydatki Sojuszu Lewicy Demokratycznej 

poinformowała, że nieprawdą jest to, jakoby miała żądać opłat za umieszczenie plakatu 

wyborczego na tablicy informacyjnej Dyskusja dotyczyła tego, że zrywane są plakaty już 

wiszące poprzez co  zaśmiecany jest teren wokół  
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Ponadto sołtys wsi Rydzyny z ubolewaniem odniosła się do sprawy jaką jest niweczenie 

pracy wykonanej przez Spółkę Wodną, która oczyściła „ciek Huta Dłutowska” przez 

ponowne piętrzenie wody. 

 

Sołtys poruszyła też sprawę udostępniania sal OSP dla mieszkańców lokalnej społeczności. 

Powiedziała, że jej zdaniem mieszkańcy nie powinni mieć trudności, aby w takiej sali mogli 

się spotkać, a sytuacja taka niestety ma miejsce w miejscowości Gorzew i zdaniem sołtys  

mediatorem, pomiędzy Prezesem OSP w Gorzewie, a społecznością Gorzewa w naprawieniu 

tej sytuacji powinien być Wójt Gminy H. Gajda.  

 

Sołtys wsi Świątniki G. Antoniewski wnioskował o ustawienie lustra na zakręcie drogi w 

Świątnikach przy posesji p. Eugeniusza Kupskiego /w taki sposób, aby była dobra 

widoczność jadąc od strony Pabianic.  

 

W ce Wójt Gminy R. Figiel nawiązał do wniosków, które były zgłaszane wcześniej na 

Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju w sprawie budowy sal na terenie gminy, między 

innymi projektu budowy sali gimnastycznej w Piątkowisku. Powiedział, że jego zdaniem 

rozbudowywanie budynku szkoły w Piątkowisku uważa za bezzasadne, może korzystniejsze 

byłoby, aby nie przyjmować dzieci z miasta Pabianic do Gimnazjum, wówczas na pewno 

zyskalibyśmy więcej pomieszczeń dla dzieci z terenu gminy.  

Poinformował, że można byłoby przeprowadzić wstępne rozmowy z właścicielem gruntu 

sąsiadującego ze szkołą w Piątkowisku. Jest to grunt budowlany, na którym można byłoby 

wybudować wolno stojącą salę sportową.  

Zwrócił się do Rady Gminy o ustalenie i podanie informacji do jakiej kwoty w kwestii 

ewentualnego wykupu tego gruntu można byłoby prowadzić rozmowy z właścicielem tej 

nieruchomości. 

 

Drugą sprawę jaką poruszył W –ce Wójt był sprawa dot. przebudowy drogi w Górce 

Poduchownej. Przebudowa drogi w takim kształcie jaki proponują mieszkańcy /bez wykupu 

gruntu na jej poszerzenie/ nie jest dobrym rozwiązaniem, lepszym byłoby wykupienie gruntu 

od mieszkańców i poszerzenie drogi do 12 m .  

 

Ponadto W –ce Wójt poinformował także Radę Gminy, że Powiat Pabianicki nie podjął 

żadnych projektów budowy, bądź remontów dróg na terenie naszej gminy w swoim planie 

inwestycyjnym. W-ce Wójt zwrócił się do Rady Gminy z prośbą o podjęcie decyzji do jakiej 

wysokości - procentowo gmina mogłaby partycypować w kosztach pomocy finansowej dla 

Powiatu Pabianickiego przy wybranych inwestycjach.  

 

Radny Ł. Drewniak odnosząc się do sprawy przebudowy drogi w Górce Poduchownej 

powiedział, że mieszkańcy na pewno nie wyrażą zgody na wykup gruntu w celu poszerzenia 

jej do 12 metrów.  

Obecnie pas drogi ma 3 metry szerokości. Mieszkańców zadowoli taka szerokość drogi, aby 

dwa auta mogły się ze sobą wyminąć w taki sposób by jedno z nich nie musiało wjeżdżać do 

rowu tak ja ma to miejsce teraz. 

 

Radny A. Skawiński w odniesieniu do partycypacji w kosztach remontu, budowy dróg 

powiatowych powiedział, że zasadnym byłoby najpierw poznanie sytuacji finansowej gminy, 

a Rada i Wójt powinni negocjować jak najniższe dofinansowanie do tych przedsięwzięć.  
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Przewodniczący Rady A. Jaksa do sprawy podjętej przez W-ce Wójta dot. budowy hali 

sportowej w Piątkowisku podzielił zdanie W-ce Wójta, że naszym celem nie powinno być 

pozyskiwanie do tej szkoły dzieci z miasta Pabianic, a zabezpieczenie dobrych warunków dla 

dzieci z terenu gminy. Wybudowanie wolno-stojącej hali sportowej mogłoby służyć całemu 

społeczeństwu. 

Jeżeli chodzi natomiast o drogi powiatowe i dofinansowanie z naszej strony, poprawy ich 

stanu to powinniśmy się zastanowić na ile nas stać , aby wspomagać budżet powiatu w tym 

zakresie i na ile jesteśmy zdeterminowani, aby stan dróg na naszym terenie poprawić.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska zabierając głos powiedział, że 

uważa za zasadne jak najpilniej zwołać posiedzenie Komisji Gospodarczo-Finansowej, aby 

wyraziła swoje zdanie do powyższych tematów.  

 

Sołtys wsi Porszewice M. Urbańska zwróciła uwagę, że w Porszewicach przy drodze 

powiatowej konieczne byłoby aby zostały wybudowane rowy przydrożne. 

 

Sołtys wsi Gorzewa B. Wójcik – Fater ponowiła sprawę dot. wybudowania wiaty 

przystankowej dla dzieci i ich opiekunów oczkujących na autobus szkolny w Gorzewie na 

placu OSP. 

 

W –Ce Wójt R. Figiel poinformował, że w tej sprawie została już wystosowana prośba   

do OSP w Gorzewie o pozwolenie na ich terenie usytuowania wiaty przystankowej.  

 

Ad. pkt. 13.  

 

Komisja Uchwał i Wniosków odczytała protokół Komisji Uchwał i Wniosków sporządzony 

na XI sesji Rady Gminy Pabianice, który Rada przyjęła w głosowaniu – jednomyślnie.  

 

Ad. pkt. 14 

 

Przewodniczący Rady o godz. 17
20 

zamknął obrady XI sesji Rady Gmin y Pabianice. 

 

 

 
       Obradom sesji przewodniczył: 

       Przewodniczący Rady Gminy  

         

dr Arkadiusz Jaksa 

 
Protokołowała : Urszula Czerwonka  
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